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Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dzień dobry, witam Państwa. Spotykamy się dzisiaj na dyskusji publicznej na temat 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Obozowa – Skośna”. Ja nazywam się 

Elżbieta Szczepińska, jestem Dyrektorem Wydziału Planowania Przestrzennego, ze mną jest 

Pani Dyrektor Jolanta Czyż oraz Kierownik Pracowni Urbanistycznej Pani Aleksandra 

Rembowska-Wójcik, oraz główny projektant planu Pan Paweł Krupa. 

Proszę Państwa, Rada Miasta przystąpiła 12 lutego 2020 r. do sporządzania tegoż to planu i od 

tego czasu rozpoczęła się cała procedura planistyczna określona w ustawie o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Do planu wpłynęło 37 wniosków, które rozpatrzył 

Prezydent, następnie projekt planu był opiniowany i uzgadniany i pierwszy raz wyłożony 

do publicznego wglądu w dniach od 8 listopada 2021 r. do 7 grudnia 2021 r. Do tego projektu 

wpłynęły uwagi i Prezydent rozpatrzył te uwagi Zarządzeniem z dn. 13 stycznia 2022 r. 

W wyniku rozpatrzenia uwag i uwzględnienia uwag zostały wprowadzone zmiany do projektu 

planu i projekt planu ponownie uległ opiniowaniu i uzgodnieniom, po tej czynności ponownie 

projekt planu w części, która została zmieniona jest wyłożony do publicznego wglądu. 

To wyłożenie rozpoczęło się 7 marca i trwać będzie do 4 kwietnia tegoż roku. Termin składania 

uwag to 19 kwiecień, i do tego terminu uwagi muszą wpłynąć do Urzędu, tak że proszę 

pamiętać, że jeżeli Państwo wysyłacie drogą pocztową to uwagi powinny wpłynąć do 

19 kwietnia. Następnie Prezydent ma 21 dni na rozpatrzenie uwag i jeżeliby zaszły zmiany 

w projekcie planu w wyniku rozpatrzenia uwag, ponownie projekt planu musi być opiniowany 

i uzgadniany i ponownie wyłożony do publicznego wglądu. Ja obecnie oddam głos Panu 

projektowi, który przedstawi jakie zmiany w projekcie planu zostały wprowadzone, a potem 

zaproszę Państwa, jeżeli Państwo będą mieli jakieś pytania do zabierania głosu, do zadawania 

tych pytań, będziemy wyjaśniać. Bardzo proszę. 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Po pierwszym wyłożeniu w wyniku uwzględnienia uwag zostały wprowadzone zmiany 

zarówno do części rysunkowej, jak i tekstowej projektu planu. Na slajdzie widać w tym 

momencie projekt planu z pierwszego wyłożenia i ten, który obecnie jest wykładany do 

publicznego wglądu. Zakres wyłożenia jest właśnie widoczny tymi żywymi kolorami i tutaj 

poszczególne zmiany omówię. Tutaj pierwszy…w zasadzie można powiedzieć, że takich 

kluczowych zmian na rysunku planu jest 5. Pierwszą z nich jest wyznaczenie nowego terenu 

MN/U.6 na części dotychczasowego terenu zabudowy jednorodzinnej oznaczonego symbolem 

MN.2 przy ul. Spychalskiego. Przeznaczenie tego terenu oprócz zabudowy jednorodzinnej 

zostało rozszerzone o zabudowę budynkami usługowymi z zakresu oświaty, wychowania, 

zdrowia, kultury i sportu, i w zakresie ustaleń dotyczących parametrów zabudowy, one zostały 

przyjęte takie same jak dla innych terenów oznaczonych symbolami MN/U, czyli zabudowy 

jednorodzinnej lub usługowej. Kolejną zmianą jest przekształcenie fragmentu ul. Obozowej 

dotychczas oznaczonego symbolem KDD.4, czyli drogi publicznej klasy dojazdowej, na drogę 

wewnętrzną oznaczoną symbolem KDW.4. Ta zmiana pociągnęła za sobą poszerzenie terenu 

zabudowy wielorodzinnej mieszkaniowej MW.14 i MW.16, i w tych terenach zostały 

powiększone zasięgi strefy zieleni. W południowej części planu został zmieniony przebieg linii 
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rozgraniczających drogi dojazdowej KDD.11 w taki sposób, że droga została odsunięta od 

istniejącego budynku. I również w trzech terenach uzupełniono te tereny o nieprzekraczalne 

linie zabudowy, natomiast w ternie MW.18, w środkowej części planu, wyznaczone zostały 

nowe nieprzekraczalne linie zabudowy, zmniejszono maksymalną wysokość zabudowy 

z dotychczasowych 18 m na 16 m i tym samym oczywiście zmniejszono też maksymalny 

wskaźnik intensywności zabudowy i został powiększony zakres strefy zieleni w tym terenie. 

W zakresie tych zmian, które dotyczą wyłącznie tekstu planu, tutaj wprowadzono zapis 

zakazujący lokalizację inwestycji z zakresu łączności na budynkach mieszkalnych, 

wprowadzono zmiany dotyczące szczegółowych warunków scalania i podziałów 

nieruchomości oraz wprowadzono uzupełnienia zapisów utrzymania, przebudowy, remontu 

układu komunikacyjnego, i troszkę zmodyfikowano zapisy dotyczące wysokości obiektów 

urządzeń infrastruktury technicznej. Pozostałe zmiany, które w projekcie planu zostały 

dokonane, to są zmiany redakcyjne, które wynikają z tych głównych zmian wynikających 

z uwag. Dziękuję.  

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję bardzo. Tak wyglądają zmiany, które zostały wprowadzone do projektu planu i w tym 

zakresie ten projekt planu jest wykładany. Ponieważ nasza dyskusja jest online i na sali nie ma 

nikogo, więc ja mam pytanie, czy są jakieś pytania z Internetu? Bardzo proszę. Czy nasi 

internauci chcieliby zadać jakieś pytanie? Jednocześnie informuję, że projekt planu jest 

wykładany przy ul. Mogilskiej 41, można umówić się z projektantem, żeby usłyszeć jakieś 

wyjaśnienia, jeżeli ktoś ma pytania do tego projektu. Zawsze prosimy, żeby umówić się 

telefonicznie lub internetowo, żeby po prostu nie czekać na spotkanie z projektantem.  

Czy mamy jakieś pytania? Proszę Państwa, jeżeli nie ma pytań to tak jak powiedziałam, jeżeli 

by były jakieś wątpliwości lub chcieli się Państwo czegoś jeszcze dowiedzieć to do 4 kwietnia 

trwa wyłożenie projektu planu do publicznego wglądu, natomiast istotnym terminem jest 

termin składania uwag do 19 kwietnia i uwagi muszą wpłynąć do Urzędu właśnie do tego 

19 kwietnia. I co jeszcze istotne? Prezydent ma 21 dni na rozpatrzenie uwag, i tak jak mówiłam, 

jeżeli w wyniku rozpatrzenia uwag nie zaszłyby żadne zmiany, projekt planu jest kierowany 

pod obrady Rady Miasta, jeżeli byłyby zmiany to należy powtórzyć procedurę planistyczną 

tylko w tym zakresie zmian, ponownie zaopiniować, uzgodnić projekt planu i ponownie 

wyłożyć do publicznego wglądu, i wtedy ta procedura przedłuża się o kilka miesięcy. To tyle… 

Gość I (online) – p. /…/* 

Przepraszam bardzo, czy ja mogę z pytaniem? 

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Bardzo proszę. 

Gość I (online) – p. /…/* 

/…/*, Q-ARCH. Ja mam pytanie o wyznaczenie w planie przestrzeni pod infrastrukturę o takim 

znaczeniu ponadlokalnym. Część tego terenu boryka się z problemem odprowadzenia 
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kanalizacji, mówię tutaj o terenie w północnej części, czy też północno-centralnej części, tam 

osiedla borykają się z problemem zalewania, z brakiem odprowadzenia ścieków, brakiem 

kanalizacji sanitarnej. Plan w ogóle nie przewiduje terenów o infrastrukturę o takim znaczeniu 

właśnie ponadlokalnym. 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa 

Tutaj w projekcie planu w każdym terenie dopuszczona jest taka infrastruktura, także 

w zależności od potrzeb może być lokalizowana bez tutaj konieczności wyznaczania 

szczególnego terenu infrastruktury, i te zapisy są w par. 13 – on cały dotyczy właśnie 

infrastruktury w projekcie planu. 

Gość I (online) – p. /…/* 

Dziękuję.  

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś? Jeżeli nie, to już żebym nie powtarzała, to tylko jeszcze 

raz przypomnę, do 4 kwietnia wyłożenie przy ul. Mogilskiej 41. Projekt planu w zakresie zmian 

jest też udostępniony na naszych stronach internetowych. Uwagi można składać poprzez 

tradycyjną drogę pocztową, poprzez przyniesienie bezpośrednio do Urzędu, jak również 

poprzez wysłanie maila zarówno z podpisem, jak i bez podpisu elektronicznego. Każda uwaga 

jest rozpatrywana przez Prezydenta. Uwagi są rozpatrywane i ogłaszane Zarządzeniem 

Prezydenta też na naszych stronach internetowych. Do 19 kwietnia można składać uwagi. 

Proszę Państwa, później należy śledzić co dalej jest z projektem planu, jeżeliby ktoś miał jakieś 

wątpliwości to można telefonicznie dowiedzieć się jak dalej wygląda procedura planistyczna. 

My dziękujemy bardzo, dziękujemy… 

Wydział Planowania Przestrzennego, UMK – p. Anna Jastrzębska 

Pani Dyrektor, jest jeszcze jedno pytanie na czacie.  

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Bardzo proszę.  

Wydział Planowania Przestrzennego, UMK – p. Anna Jastrzębska 

„Czemu teren MWn.1 nie został przekształcony na teren zabudowy jednorodzinnej?”. 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Teren MWn.1 jest terenem położonym w środkowej części planu, jest… Pierwszy jakby 

warunek, który tutaj przy sporządzaniu planu jest brany pod uwagę, to jest oczywiście zgodność 

z ustawą o planowaniu przestrzennym, i ta ustawa też wymaga, aby plan został sporządzony 

zgodnie ze Studium. Tutaj mamy do czynienia z taką sytuacją, że Studium wyznacza w tym 

miejscu teren zabudowy wielorodzinnej niskiej intensywności lub zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej, natomiast w stanie istniejącym tej zabudowy tam obecnie jeszcze nie ma. I tutaj 

konstruując ten plan przyjęliśmy właśnie taką zasadę stopniowego przechodzenia zabudowy od 
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tej wielorodzinnej w północnej części planu, poprzez zabudowę właśnie  takim charakterze 

przejściowym, czyli zabudowę wielorodzinną niskiej intensywności, w kierunku zabudowy 

jednorodzinnej w południowej części planu. Teren MWn.1 jest terenem, który ma najbardziej, 

można tak powiedzieć, że restrykcyjne warunki dotyczące kształtowania zabudowy tej 

o charakterze wielorodzinnym. Tutaj też należy wziąć pod uwagę, że chociażby wysokość 

zabudowy określona na 11 m odpowiada wysokości budynków jednorodzinnych, są określone 

powierzchnie tej zabudowy do 450 m – powierzchnia zabudowy. Biorąc pod uwagę wielkości 

też domów, które są w zabudowie jednorodzinnej w południowej części planu, mamy do 

czynienia również z budynkami o podobnych gabarytach. Tak że tutaj też biorąc pod uwagę to, 

że będzie jakby to takie stopniowe przechodzenie pomiędzy zabudową bardziej intensywnej 

w kierunku mniej intensywnej, w środkowej części planu też nowa droga publiczna, w związku 

z tym tutaj Prezydent w ten sposób też podszedł do uwag. Należy też mieć na względzie to, że 

było bardzo dużo uwag w przeciwną stronę, tak, czyli właściciele terenu woleliby tutaj 

zabudowę bardziej intensywną i to rozwiązanie, które jest przyjęte, jest rozwiązaniem 

kompromisowym. 

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś pytania? 

Gość I (online) – p. /…/* 

Ja mam jeszcze jedno pytanie dotyczące nieprzekraczalnej linii zabudowy. Czemu 

wprowadzono zapis, że nieprzekraczalna linia zabudowy musi dotyczyć także części 

w podziemnej budynku, które w ogóle w żaden sposób nie ujawniają się ponad terenem? 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Definicja nieprzekraczalnej linii zabudowy, która jest przyjęta w tym planie jest taką definicją, 

którą stosujemy ogólnie w planach sporządzanych w mieście, wyjątki od tej reguły są 

stosowane właśnie wyjątkowo, kiedy są ku temu jakieś szczególne przesłanki, natomiast tak 

ukształtowana definicja powoduje, że mamy pewność też dotyczącą tego, że budynki nie 

zbliżają się ani do dróg publicznych, ani też…też to służy w jakiś sposób ochronie powierzchni 

biologicznie czynnej, żeby ten teren, który ma być zielony na działce, żeby rzeczywiście był 

terenem zielonym, a nie terenem na dachu garażu, który później mógłby mieć trudności 

z wegetacją roślin na przykład. 

Gość I (online) – p. /…/* 

Ale plan dopuszcza także powierzchnię biologicznie czynną na stropach, stropodachach, 

prawda? 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Tak. 

Gość I (online) – p. /…/* 

Jest to także zgodne z prawem budowlanym, stosowanie takich powierzchni. 
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Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Tak. 

Gość I (online) – p. /…/* 

I odpowiedzialnością projektanta jest to, aby zapewnić wymaganą powierzchnię biologicznie 

czynną już na etapie projektu, więc takie ograniczenie wydaje się być nadmierną troską, 

a z kolei zbliżenie do dróg publicznych, tutaj i tak musimy trzymać się linii rozgraniczających 

i nie możemy zbliżać się nadmiernie do dróg publicznych jako projektanci.  

Zastępca Dyrektora w Wydziale Planowania Przestrzennego – p. Jolanta Czyż  

Mamy dwie definicje linii zabudowy. Jedna definicja linii zabudowy jest to obowiązująca linia 

zabudowy i wówczas możemy tymi częściami podziemnymi wyjść pod ziemię, poza obrys 

jakby budynku, który jest nad ziemią, natomiast nieprzekraczalna linia zabudowy, tak jak we 

wszystkich sporządzanych planach miejscowych, taką mamy zasadę na całym jakby obszarze 

Miasta Krakowa przy sporządzanych planach miejscowych, że po prostu nie wychodzimy tym 

budynkiem, z tą również częścią podziemną poza po prostu tą linię. Taką mamy… 

Gość I (online) – p. /…/* 

Jeszcze raz mogę prosić o powtórzenie. Nieprzekraczalna nie pozwala na wyjście, natomiast 

w przypadku obowiązującej wspomniała Pani, że możliwe jest wyjście poza tą linię? 

Zastępca Dyrektora w Wydziale Planowania Przestrzennego – p. Jolanta Czyż  

Ja zaraz Panu przeczytam, bo te definicje są oczywiście u nas w słowniczku, i w każdym planie 

miejscowym mamy zdefiniowaną obowiązującą i nieprzekraczalną linię zabudowy. I teraz 

zgodnie z tym przepisem, nieprzekraczalną linie zabudowy to wiemy, należy przez to rozumieć 

linię, poza którą nie można sytuować nowych bądź rozbudowywanych budynków oraz ich 

nadziemnych lub podziemnych części, natomiast w sytuacji obowiązującej linii zabudowy 

definicja jest taka – to jest w par. 4… 

Gość I (online) – p. /…/* 

Tak, tak, widzę, tylko to budzi naszą wątpliwość w ogóle stosowanie takiego wyłączenia.  

Zastępca Dyrektora w Wydziale Planowania Przestrzennego – p. Jolanta Czyż  

Tak. To przy obowiązującej linii, należy rzez to rozumieć linię, na której wymaga się 

obowiązkowo usytuowania elewacji budynku z wyjątkiem okapu, gzymsu, balkonu, loggi lub 

daszku nad wejściem; zewnętrznych części budynku stanowiących schody, pochylnie lub 

rampy. Czyli to jest właśnie ta różnica pomiędzy obowiązującą a nieprzekraczalną linią 

zabudowy. Po prostu nieprzekraczalnym… 

Gość I (online) – p. /…/* 

Tak, natomiast tylko w każdej z nich części podziemne, które są całkowicie schowane pod 

ziemią także nie mogą wychodzić poza te wyznaczone linie. 



DYSKUSJA PUBLICZNA NA TEMAT PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OBSZARU 

„OBOZOWA – SKOŚNA”, 31 marca 2022 r. 

 

6 

 

Zastępca Dyrektora w Wydziale Planowania Przestrzennego – p. Jolanta Czyż  

Nie, przy obowiązującej nie ma takiego zapisu. Przy nieprzekraczalnej linii, dokładnie 

zdefiniowane to jest, nieprzekraczalna linia zabudowy dotyczy podziemnych, nadziemnych 

części budynku, przy obowiązującej linii takiego zapisu nie mamy. 

Gość I (online) – p. /…/* 

OK. Dziękuję. A jeszcze takie pytanie. Biorąc pod uwagę charakter tej zabudowy, która jest 

raczej zabudową dosyć luźno rozrzuconą, bez takiego ulicowego charakteru, skąd pomysł na 

to, aby w nowo wyznaczonej drodze KDL.3 jako jej obudowę stosować taką zabudowę ulicową, 

tak żeby właśnie na tychże liniach zabudowy koniecznie sytuować elewację 

nowoprojektowanych budynków? 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Projekt planu na etapie koncepcji był przedmiotem obrad Komisji Planowania Przestrzennego 

Rady Miasta Krakowa i też tutaj, można powiedzieć, toczyła się jakaś dyskusja. Były różne 

głosy przedstawiane osób zainteresowanych planem. Radni z tej Komisji później wydając 

opinię do projektu planu właśnie tak ją sformułowali, że w tym miejscu powinna zostać 

wprowadzona obowiązująca linia zabudowy, początkowo w projekcie planu takiej linii w tym 

miejscu nie było, w związku z tym radni, Rada Miasta, jest tym organem, który później uchwala 

plan, który wprowadza, można powiedzieć, go w życie, dzięki czemu staje się obowiązujący, 

no i tutaj po prostu ta opinia Komisji została wprowadzona do projektu planu.  

Gość I (online) – p. /…/* 

Dziękuję.  

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję bardzo. Pani Aniu, czy jeszcze jakieś pytania? 

Wydział Planowania Przestrzennego, UMK – p. Anna Jastrzębska 

Tak. Jest pytanie od /…/*: „Tak dla pewności absolutnej. Zmiana dotycząca ul. Obozowej, 

bodajże KDD.4, status drogi jest zmieniany na drogę wewnętrzną, czyli jakby obecna 

infrastruktura nie ulega zmianie. Czy dobrze rozumiem?”. 

Główny projektant planu, Wydział Planowania Przestrzennego – p. Paweł Krupa  

Zarówno w pierwszej wersji planu, kiedy mieliśmy do czynienia z drogą publiczną oznaczoną 

jako droga dojazdowa KDD.4, jak i teraz, kiedy ona jest oznaczona jako droga wewnętrzna 

KDW.4 nie były tutaj planowane żadne inwestycje poszerzające drogę, zwiększające, nie wiem, 

przepustowość, poszerzające pasy ruchu, po prostu droga ma taki charakter jako ulica z dwóch 

stron z miejscami postojowymi i dwustronnymi chodnikami, i tak była wrysowana wcześniej, 

w tym stanie istniejącym. Dzisiaj w wyniku uwzględnienia uwag jako KDW.4 ona obejmuje 

samą jezdnię i nie ma tutaj jakby planów dotyczących przebudowy tej drogi.  
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Wydział Planowania Przestrzennego, UMK – p. Anna Jastrzębska 

P.Ł. „W odniesieniu do Studium, to w Studium jest MNW, czyli zabudowa mieszkaniowa 

jednorodzinna i wielorodzinna niskiej intensywności. To od Państwa zależy jaka zabudowa 

będzie w MWn.1, więc wnioskuję o zmianę MWn.1 na zabudowę jednorodzinną”. 

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Chciałam wyjaśnić, że ten obszar jest poza zakresem wyłożenia, w związku z tym jedynie 

zmiany, które mogą być wprowadzone tutaj, to mogą być już wprowadzone przez Radę Miasta, 

dlatego że procedura jest taka, że uwagi, które wpływają powinny być uwagami, które 

wpływają do zakresu wyłożenia, natomiast ten teren jest poza zakresem wyłożenia, czyli jeżeli 

wpłynie taka uwaga, to tak jak mówię, jest poza zakresem, Prezydent nie będzie jej 

rozpatrywać, w związku z tym dopiero Rada Miasta będzie władna, żeby wprowadzić zmiany 

w tym zakresie, o którym Pani mówi.  

Czy jeszcze jakieś pytania Pani Aniu z czatu? 

Wydział Planowania Przestrzennego, UMK – p. Anna Jastrzębska 

W tym momencie już nie. 

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

To ponieważ ja już… 

Wydział Planowania Przestrzennego, UMK – p. Anna Jastrzębska 

Przepraszam, jeszcze. „Czy ten zakres będzie objęty odrębnym planem?”. 

Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Nie, to jest w tym samym planie, tylko że po prostu ten plan, jeżeli będzie kierowany pod 

obrady Rady Miasta, to jeżeli będą kolejne zmiany wprowadzone, to w zakresie teraz wyłożenia 

tego projektu planu, i jeżeli tam zajdą zmiany to znowu będzie, tak jak mówiłam, 

przeprowadzona procedura planistyczna i plan w całości będzie kierowany pod obrady Rady 

Miasta. 

Ponieważ już wyczerpaliśmy pytania do tego wykładanego projektu, bardzo dziękuję Państwu, 

dziękuję za udział w dyskusji. I tak jak mówiłam, projekt planu jest wykładany do 4 kwietnia, 

zapraszam do Wydziału Planowania Przestrzennego, jeżeliby były jakieś pytania jeszcze, a do 

19 kwietnia jest termin składania uwag. Dziękuję bardzo. 

 

Na podstawie nagrania,  

stenogram wykonała: 

Monika Sobieraj 
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* wyłączenie jawności na podstawie przepisów o ochronie danych osobowych; Wydział 

Planowania Przestrzennego UMK 


